

全科互知

ISSN 1009-3125 CN11-4099/G2

全国中文核心期刊

CSSCI 来源期刊

中国优秀图书馆学期刊

中国人文社会科学核心期刊



Journal of
the National Library of China

國家圖書館學刊

任繼愈題

主管单位：中华人民共和国文化和旅游部

主办单位：中国国家图书馆

2021年第1期

双月刊

 Journal of
the National Library of China

国家图书馆学刊

任继愈题

(双月刊·1979年4月创刊)

2021年第1期

总第30卷第133期

(2月15日)

主管单位：中华人民共和国文化和旅游部

主办单位：中国国家图书馆

主编：饶权

常务副主编：陈清慧

编委（以姓氏笔画为序）：

卢海燕 孙一钢 杨沛超 吴建中 汪东波

沈国朝 张晓林 陈力 陈传夫 陈清慧

柯平 饶权 顾犇 蒋永福

编辑部成员：陈清慧 张收棉 马祥涛

本期责编：马祥涛 张收棉

编辑出版：《国家图书馆学刊》编辑部

地址：北京市海淀区中关村南大街33号

邮编：100081

电话：010-88545737

网址：<http://gtxk.nlc.cn>

承印单位：北京科信印刷有限公司

国内发行：北京市报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

（中国国际书店北京399信箱）

JOURNAL OF THE NATIONAL LIBRARY OF CHINA

Vol. 30, No. 1, Feb. 2021

Supervised by: Ministry of Culture and Tourism of
the People's Republic of China

Sponsored by: National Library of China

Edited by: Editorial Office of Journal of the National
Library of China
No. 33 Zhongguancun Nandajie
Haidian District, Beijing 100081, China

E-mail: gtxk@nlc.cn

Website: <http://gtxk.nlc.cn>

Distributed by: China International Book Trading
Corporation

目 录

政策与法规研究

- 面向《公共图书馆服务规范》修订的中英公共图书馆服务标准比较研究
赵媛 胡怡婷 003

管理与服务

- 高校移动图书馆流失用户画像模型构建 冯龄萱 魏群义 014

- 高校图书馆文献传递馆员版权素养研究 隆茜 025

文旅融合时代公共图书馆研学旅行服务模式与路径研究

刘景会 038

- 基于影响深度与宽度的学术期刊综合影响指数研究 俞立平 044

- 略论中外公共图书馆建筑空间设计的六大理念与实践 钟伟 053

农家书屋纳入公共图书馆总分馆制建设的实证研究

——以四川省首批试点建设为例 谭发祥 061

阅读推广

- 图书馆阅读推广的核心价值 曲莎薇 069

乡村振兴战略下乡村阅读实践探索

——以平度市“行走的书箱”乡村阅读推广项目为例

王忠友等 077

资源建设

中美英博士学位论文资源开发现状的比较和思考

张思梦 傅文奇 084

我国台湾地区小学图书馆漫画馆藏现况与使用效益研究

王念祖等 099

图书馆史研究

拨开历史迷雾

——王重民与普林斯顿大学东亚图书馆渊源始末

凌一鸣 姚伯岳 107

JOURNAL OF THE NATIONAL LIBRARY OF CHINA

Volume 30 Number 1

February 2021 Serial No. 133

Contents

Research on Policy and Regulation

- A Comparative Study on Public Library Service Standards between China and UK Facing the Revision of *Public Library Service Specifications* Zhao Yuan, Hu Yiting 003

Management and Service

- Model Construction of the Portrait of User Loss in the University Mobile Library Feng Lingxuan, Wei Qunyi 014
- Copyright Literacy of Document Delivery Librarians in Academic Libraries in China Long Qian 025
- Research on the Model and Path of Study Tour Services in Public Libraries in the Era of Culture and Tourism Integration Liu Jinghui 038
- Research on Comprehensive Impact Index of Impact Depth and Impact Width of Academic Journals Yu Liping 044
- Summaries of the Six Concepts and Practice of the Architectural Space Design of Public Libraries at Home and Abroad Zhong Wei 053
- An Empirical Study on the Rural Library Incorporated into Public Library's General Branch System
—Taking the First Batch of Pilot Programs in Sichuan Province as an Example Tan Faxiang 061

Reading Promotion

- Core Value of Library Reading Promotion Qu Shawei 069
- Practical Exploration of Rural Reading under the Rural Revitalization Strategy
—Taking Pingdu's Rural Reading Promotion Project of "Walking Book Box" as an Example Wang Zhongyou, et al. 077

Resource Construction

- Comparison and Reflection on the Current Situation of the Ph. D. Thesis Resources Development among China, USA and UK Zhang Simeng, Fu Wenqi 084
- Study on the Current Status and Utilization Benefits of Comic Collections in Primary School Libraries in Taiwan Region Wang Nianzu, et al. 099

Library History Research

- Clearing Historical Dense Fog Up
—Origin of the Cooperation between Wang Zhongmin and the East Asia Library of Princeton University Ling Yiming, Yao Boyue 107